

狭山が発祥の地

童句

息つめる さなぎの変身 蝶の羽化
たんぽぽに 道迷わされ 初おつかい
青い髪 なびかせ彗星 春のショー
タンポポを 咲かせて土手の 水彩画
くつきりと バリカンの跡 一年生
芝田恵美子 糸賀陽子 岩間子郎

*童句は、土家由岐雄氏(中央)が創始し全国に広がりました。大人が童心に返って子どもの生活や感情を詠う俳句のことです。子どもにもよく分かり、大人も詩情を感じる格調高いものです。わが子や孫がどうしたという句は童句ではありませんのでお間違えのないようお願いします

AET CORNER



Paul Fahidi(AET)

Hi! My name is Paul Fahidi and I'm from Britain. (I teach at Horigane Junior High School). I have lived in Sayama for a few years. So when I return to Britain, I notice Japanese people more than I did before. In fact, there are an increasing number of Japanese coming to the United Kingdom and they have their own community. Sometimes it is called "Little Tokyo." It is centred in London and you can find sushi restaurants there; karaoke bars with Japanese songs; shops that sell Japanese goods, like "Hello Kitty," and much more! The Yaohan Plaza is a large store where you can buy all sorts of Japanese things. People who visit from Japan, or those that stay longer, can feel at home. If you speak to people from all over the world, you will discover that there are similar Japanese communities in most countries. From big ones in the USA, to small ones even in countries like the Congo, in Africa. Modern Technology has given everyone a chance to visit, live and work in different countries, easier than in the past.

さやまの年会本

池原昭治の

24



笛井豊年足踊り

本富の笛井、白髮神社の春と秋の祭典には「笛井豊年足踊り」(市指定無形民俗文化財)が奉納されます。四月は農作物の豊作祈願のため、鉦、太鼓の笛井ばやしに合わせて笛や

うめずらしい郷土芸能です。

笛井にすむ桜井藤太郎という人が屋根裏や土蔵の中で、日夜ワザをみがき工夫をこらし諧謔(冗談とかしゃれ)と風刺を交えた独特の足踊りをあみだしたといわれます。踊り

手があおむけになり、両足を高くあげ左足の甲にヒヨットコの面、もう片方にオカメの面をつけます。そして、すねには着物を着せ、小道具の傘をさし、その踊るさまはみごとなものです。

江戸時代に川越城主 松平信綱公(伊豆守)のご前で演じ喝采をあげたことから上覧ばやしといわれ、今もその誇りがいきづいています。ピーヒヤラ、トントコトン。。。夜桜の下、ふるさとの伝統文化を味わつてみてはいかがでしょうか。

この広報紙は自然保護のため再生紙80%を使用しています

お・茶・香・る・ま・ち

SAYAMA CITY
さやま

[狭山市広報]

VOL.501

◆発行日／平成9年4月10日（毎月10・25日発行）
◆編集・発行／狭山市役所企画財政部秘書広報課
〒350-13 埼玉県狭山市入間川1-1-23-5
TEL.0429-53-1111(内線386)
FAX.0429-54-6262(行政資料室)
テレホンガイドさやま0120-460-380